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Mødedato: den 26. juni 2024 kl. 13:00-15:00 

Mødested: bygning 1467, lokale 616 

Uddannelsesnævn for Filosofi og Idéhistorie 

Medlemmer:  

VIP: Asbjørn Steglich-Petersen (Afdelingsleder, UN-forperson og SN-repræsentant), 

Mikkel Thorup (idéhistorie), Morten Haugaard Jeppesen (idéhistorie), Anke Büter 

(filosofi). 

Studerende: Sigrid Amalie Ørum Mikkelsen (Næstforperson, filosofi), Gustau 

Luplau Richter (idéhistorie), Jeppe Pape Møller (SN-repræsentant, idéhistorie),  

Observatører: Anne Marie Olesen (Afdelingskonsulent), Frida Møller Martinsen 

(Studenterstudievejleder, filosofi), Johannes Nielsen Pold (Studenterstudievejleder, 

idéhistorie), Louise Wennemoes Hansen (SNUK/UN-sekretær, referent).   

 

Afbud: Gustav Emil Søndermølle Mogensen (idéhistorie), Rasmus Mols Pedersen 

(idéhistorie), Sigrid Damgaard Christensen (Studenterobservatør, filosofi). 

 

 

REFERAT 

 

Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt af uddannelsesnævnet (UN) uden bemærkninger. 

 

Orienteringspunkter 

 

Punkt 2: Nyt fra fagrådet 

Filosofi:  

Intet nyt. 

 

Idéhistorie: 

Fagrådet på idéhistorie orienterede, at de forskellige foreninger og udvalg blomstrer, 

f.eks. Idéhistorisk forening har vokset og fået stor tilslutning, hvilket Afdelingsleder 

og UN-forperson Asbjørn Steglich-Petersen (ASP) og de øvrige deltagende på UN-

mødet var meget glade for.  

 

Vedr. skift af studentermedlem i UN: 

Gustav Emil Søndermølle Mogensen stopper i UN efter sommerferien pga. studie-

skifte. Suppleant Rasmus Mols Pedersen vil indtage medlemsrollen fra augustmødet. 

 

Punkt 3: Nyt fra studievejledningen  

Den nye studenterstudievejleder fra idéhistorie, Johannes Nielsen Pold, deltog på 

mødet. UN bød ham velkommen.  

Studenterstudievejleder fra filosofi, Frida Møller Martinsen, orienterede om, at  

Studievejledningen går på sommerferie, men begge nye studenterstudievejledere har 

fået god overlevering og klar til at gå i gang på den anden side af sommerferien.  

Efter mødet ønskede begge at drøfte kandidatfrokosten sammen med ASP. 

 

Punkt 4: Nyt fra studienævnet 

Der blev henvist til Studienævnet ved Institut for Kultur og Samfund (SN IKS) stu-

dienævnsdagsordener og -referater på hjemmesiden. 

https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/arts/kontakt/udvalgognaevn/studienaevn/kultur-og-samfund
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ASP orienterede om SN IKS’ temaseminardrøftelse på mødet den 12. juni omhand-

lende ”Inklusion af studerende med funktionsnedsættelse”, der var inspirerende at 

høre om. ASP fremhævede Simon Jensby fra CED, der havde holdt et oplæg i forbin-

delse med drøftelsen. ASP overvejede det som et tema til et afdelingsmøde og et UN-

møde. Dette støttede UN op om og satte det på til drøftelse på et fremtidigt punkt i 

starten af det kommende semester (jf. punkt 10). Det blev i forlængelse foreslået, at 

studenterstudievejlederne kunne samle værktøjer til de studerende til videregivelse 

og opmærksomhed på området.  

 

Opfølgning på de studerendes SN-repræsentant:  

Jeppe Pape Møller (JPM) har i perioden 1. februar 2024 til 30. august 2024 været de 

studerendes SN-repræsentant som suppleant for UN-næstforpersonen Sigrid Amalie 

Ørum Mikkelsen (SAØM), der fik flest stemmer til valget og derfor er valgt som SN-

repræsen-tant. På dette møde fulgte de studerende op på, hvem der i den øvrige valg-

periode fra 1. september 2024 til 31. januar 2025 skulle være de studerendes SN-re-

præsentant for filosofi og idéhistorie og deltage på SN IKS’ møder, da JPM skal på 

udveksling i efterårssemesteret. ASP takkede JPM for hans store indsats og engage-

ment i både SN IKS- og UN-regi.  

Gustau Luplau Richter blev valgt som de studerendes SN-repræsentant for filosofi og 

idéhistorie fra perioden 1. september 2024 til 31. januar 2025. Dette vil UN-sekretær 

Louise Wennemoes Hansen (LWH) melde til Valgsekretariatet efter mødet.  

 

Punkt 5: Nyt fra institutledelsen  

ASP orienterede om, at der i institutledelsen fortsat er stor fokus på kandidat-refor-

men og nævnte, at dekanen havde sendt en mail ud til alle medarbejdere på Arts med 

en status på kandidatudvalgets proces. Desværre ved man pt. ikke ret meget om kan-

didatreformen, men ift. dimensioneringen ved universitet, at Aarhus Universitet 

(AU) skal dimensioneres med 9,5 %, hvor der pt. er drøftelser i gang om den interne 

fordeling på AU hermed. Arts kan forvente, at de rammes med en højere procentdel, 

og instituttet vil blive påvirket økonomisk af det ift. de uddannelser, hvor der vil blive 

optaget færre studerende på. ASP nævnte, at der vil komme en kompliceret proces 

ifm. kandidatreformen, da afdelingen allerede i efteråret bør tænke på de fremtidige 

kandidatuddannelser, da de studerende, der optages på bacheloruddannelserne i 

2025, bør kende deres kandidatuddannelse – hvilket er utilfredsstillende for alle par-

ter involveret. Det blev foreslået at evaluere på 2023-studieordningerne for Kandi-

datuddannelsen i filosofi og i idéhistorie.  

 

Punkt 6: Nyt fra afdelingslederen  

ASP orienterede om, at eksamenerne generelt set er gået godt. Der har dog været 

nogle udfordringer, bl.a. forbundet til det nye eksamenssystem WISEflow. Det er 

f.eks. svært for de studerende at finde ud af i hvilket lokale, som en mundtlig eksa-

men skulle foregå, hvilket gav en stor usikkerhed blandt de studerende optil eksa-

menssituationen. Det vil ASP og Afdelingskonsulent Anne Marie Olesen give videre 

til UVAEKA. 

Derudover nævnte ASP, at der er gang i projektet med at opdatere studenterrum med 

nyt udstyr, møbler, plakater m.v., hvilket Fagrådene og Studievejledningen har givet 

godt input. De studerende glædede sig og påpegede, at det var et godt tiltag. 

 

Punkt 7: Nyt fra Arts Studier 

UN blev orienteret om Arts Studiers seneste nyhedsbrev på hjemmesiden fra juni: 

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/arts/underviserportalen/nyhedsbrev-fra-arts-studier
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• Den 2. maj var der ansøgningsfrist til EVU-udbuddet (Masteruddannelser og 

hel-på-del) på Arts for efteråret 2024. Der er inden fristen modtaget 59  

ansøgninger til IKS, hvoraf 19 er ansøgninger til at starte på en fuld master-

uddannelse. På uddannelser/kurser med ledige pladser er der efteroptag 

frem til den 20. august. 

• Deadline for indmelding af Summer University kurser til sommeren 2025 er 

den 1. september 2024.   

 

LWH orienterede desuden om, at AU er indstillet til positiv institutionsakkredite-

ring. Den endelige rapport og selve afgørelsen er dog først klar den 24. september.  

 

Drøftelses- og beslutningspunkter  

 

Punkt 8: Behandling af resultaterne fra undervisningsmiljøvurderin-

gerne – fortsat (beslutningspunkt) 

På forrige UN-møde drøftede UN resultaterne fra undervisningsmiljøvurderingerne 

(UMV) og gav input til afdelinglederens UMV-handleplan for 2024-2026. UN beslut-

tede, at de på juni-mødet ville se den opdaterede version af handleplanen med hen-

blik på godkendelse og indstilling til drøftelse i SN IKS. UN fik derfor af ASP via 

medsendte bilag til punktet og på mødet præsenteret den opdaterede handleplan. 

 

ASP nævnte herunder særligt handlingen om en samtalecafé, hvor SAØM vil bidrage 

for filosofi til at bidrage med at skabe nogle cafébegivenheder med temaer, der var 

relevante for de studerende f.eks. eksamensskrivning, kønsforståelse i afdelingen, 

m.v. – ASP ønskede, at en studerende fra idéhistorie også kunne bidrage sammen 

med SAØM. De studerende fra Fagrådet på idéhistorie vil vende tilbage hermed, 

imens vil ASP få styr på de økonomiske rammer.  

 

Beslutning: 

UN godkendte UMV-handleplanen for afdelingens uddannelser til indstilling til drøf-

telse i SN IKS uden ændringer. 

 

Næste skridt: 

• Afdelingsleder indstiller efter juni-mødet handleplaner til drøftelse i SN IKS 

og efterfølgende godkendelse hos studieleder og prodekan. 

• Handleplanerne drøftes i SN IKS med fokus på at dele eksempler på god 

praksis og idéer til indsatser på tværs af uddannelser. 

• Handleplanerne godkendes af studieleder og prodekan og offentliggøres på 

studieportalen. 

• Sideløbende med undervisningsmiljøvurderingen drøfter fakultetsledelsen og 

institutterne proces for håndtering af konkrete sager om mobning, chikane og 

diskrimination mellem medarbejder og studerende. 

• Afdelingsleder følger løbende op på aktiviteter i handleplanen, som det afta-

les i samarbejde med UN. Opfølgning foregår i næstkommende forår i forbin-

delse med årlige status-møde i april/maj/juni. 

 

Punkt 9: Indstilling af to undervisere til Aarhus Universitets Jubilæums-

fonds undervisningspris 2025 (beslutningspunkt) 

UN blev bedt om at indstille egnede kandidater til Aarhus Universitets Jubilæums-

fonds undervisningspris 2025 (se link om prisen her). Det var op til det enkelte UN 

https://www.au.dk/forskning/priserogbevillinger/undervisningsprisen
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selv at vurdere, hvordan kandidaterne udvælges, men SN IKS opfordrede til, at det er 

studenterbåret. SN IKS havde derfor besluttet, at indstillingen skal foregå som en 

frivillighedsmodel, hvilket vil sige, at alle UN (og afdelinger) får tilbud om indstilling, 

men der er ikke pligt til at indmelde kandidater til underviserprisen. Der efterspør-

ges hhv. en kvindelig og en mandlig kandidat. Der skal medsendes en indstillings-

tekst pr. kandidat på max 4.800 tegn inkl. mellemrum, der skal beskrive, hvordan de 

indstillede kandidater opfylder alle vurderingskriterierne. 

 

UN fik tre bilag til punktet: en beskrivelse af processen for indstilling til AUs Jubilæ-

umsfonds Undervisningspris 2025, et overblik over krav og kriterier til indstillinger af 

kandidater til undervisningspris, samt en indstillingsskabelon. 

 

UN vurderede, at det var for svært at gå videre til selve undervisningsprisen ift. det 

arbejde, det kræver at lave indstillingen. UN drøftede i forlængelse heraf, hvorvidt 

der burde være en årlig afdelingsspecifik anerkendende underviserpris, hvor der blev 

fremført både fordele og ulemper ved dette. Det blev foreslået, at Fagrådene kunne 

gå videre med ideen, hvis de ønskede det. Det blev påpeget, at der var ingen pres fra 

underviserne for at gå videre med denne idé.  

 

Beslutning: 

UN ønskede ikke at indstille kandidater til Aarhus Universitets Jubilæumsfonds un-

dervisningspris 2025. 

 

Punkt 10: Fremtidige punkter på UN 

UN drøftede, om der er forslag til fremtidige dagsordenspunkter. Følgende var sat på 

til fremtidig drøftelse i forbindelse med mødet:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
UN tilføjede følgende punkt (jf. punkt 4): 

 

 

 
Punkt 11: Eventuelt 

ASP ønskede alle en god sommer, hvorefter mødet blev hævet kl. 13:55.  

Forslag til dagsordenspunkter Evt. mødedato 

Evaluering af handlingsplan i forbindelse med ”Principper for 

kønsdiversitet, ligestilling, og en inkluderende afdelingskul-

tur på Afdeling for Filosofi og Idéhistorie, Aarhus Universitet” 

med henblik på hvilke konkrete tiltag der er blevet indført i 

dette henseende, og hvordan disse er blevet modtaget blandt 

ansatte og studerende (drøftelsespunkt) 

August 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Temadrøftelse: Inklusion af studerende med funktionsnedsæt-

telse (drøftelsespunkt) 
August/September 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


